

2020



大连理工大学
国际教育学院
School of International Education
Dalian University of Technology

国际学生本科项目 招生简章

DUT Admission Guide for
Bachelor Program



中国“985”“211”工程重点建设高校 Project 211 & Project 985

教育部直属**全国重点大学**
National Key University

世界一流大学**A类**建设高校
World-class University Construction Plan Category A

大连理工大学排名 DUT Rankings

261 2025年U.S News世界大学排名
Best Global Universities in 2025 U.S News Ranking

57 2025年U.S News亚洲大学排名
Best Global Universities Asia in 2025 U.S News Ranking

20 2025年内地高校排名
Best University in China in 2025 Ranking

1% 4个学科领域位列ESI世界排名前1%
4 disciplines are selected into the top 1% in ESI

1% 15个学科领域位列ESI世界排名前1%
15 disciplines are selected into the top 1% in ESI

大连理工大学学科排名 DUT Subject Rankings

12
土木工程
Civil Engineering

19
机械工程
Mechanical Engineering

34
工程学
Engineering

36
化学
Chemistry

38
人工智能
Artificial Intelligence

39
环境工程
Environmental Engineering

46
化学工程
Chemical Engineering

57
物理化学
Physical Chemistry

58
计算机科学
Computer Science

大连 DALIAN

四季分明、气候宜人、交通便利
Distinct four seasons, Pleasant climate, Convenient situation

大连市位于中国辽东半岛南端，是中国东北对外开放的窗口；也是东北亚国际航运中心、东北亚国际物流中心、区域性金融中心。大连冬无严寒，夏无酷暑，素有“北方明珠”“浪漫之都”之称。2001年大连成为中国第一个被联合国环境规划署授予“全球环境500佳”的城市。

Dalian is at the southern tip of Liaoning Peninsula. As a window for Northeast China opening to the world, Dalian is also the shipping, logistics and regional financial center of Northeast Asia. Dalian is neither bitterly cold in winter nor extremely hot in summer. It is, therefore, famous as “Pearl of North China” and “City of Romance”. In 2001, the United Nations Environment Program awarded Global 500 Roll of Honor for Environmental Achievement to Dalian, which is the first Chinese city to win this honor.

申请条件 Admission Qualifications

- 非中国籍公民
Non-Chinese citizen
- 身体健康，年龄在18-25周岁
Age between 18 to 25 years old and in good health
- 具有高中毕业学历
High School graduate
- 满足相应的语言水平要求
Met the corresponding language proficiency requirements

申请汉语授课，需提供HSK成绩（两年有效）
For Chinese Medium, HSK scores must be provided (valid for two years)

- 申请理工、经管、汉语言本科专业，需HSK四级180分及以上
HSK4 scores ≥180 for majors in Sciences & Technology, Economics & Management and Chinese Language
- 申请人文社科、哲学类专业，需HSK五级180分及以上
HSK5 scores ≥180 for majors on in Chinese Literature, Foreign Languages, Humanities & Social Sciences

备注：依据国家留学基金管理委员会【2025】47号文件，申请我校国际教育学院汉语言本科专业，能提供有效期内且符合相应方向报考要求的HSK四级成绩的申请人，可免考CSCA测试中的文科中文科目。（汉语言（经贸方向）HSK4级180以上；汉语言（国际中文教育方向）HSK4级210以上，HSKK中级60以上。）
According to Document No. 47 [2025] of the China Scholarship Council (CSC), applicants applying for the Chinese Language undergraduate program at the School of International Education who can provide a valid HSK 4 score which met the corresponding admission requirements can be exempted from the Humanities Chinese subject in the CSCA test. (Chinese Language (Business and Economics) requires HSK 4 score of 180 or above; Chinese Language (International Chinese Education) requires HSK 4 score of 210 or above and HSKK Intermediate score of 60 or above.)

申请英语授课，需提供以下英语能力证明
For English Medium, submit English proficiency certificates

- 提交托福（TOEFL）或雅思（IELTS）或多邻国（Duolingo）成绩单，原则上需达到托福80分或以上、雅思5.5分或以上、多邻国100分或以上
To submit a TOEFL or IELTS or Duolingo transcript, in principle, the TOEFL score must be 80 or higher, and the IELTS score must be 5.5 or higher, and the Duolingo score must be 100 or higher
- 上一阶段授课语言为英语的授课语言证明
The applicants that use English as the language of instruction at high school, may use the language certificate issued by the high school
- 以英语作为官方语言国家的申请者，免交英语语言水平证明
Applicants from countries where English is the official language are exempt from proof of English language proficiency

如无法提供以上证明的申请者，其语言水平可由导师和院系根据面试和笔试的具体情况决定
If the applicant cannot provide the above proof, the final tutor and department could evaluate your language level according to the interview or written test

自2026/2027学年起，申请人须在提交申请前参加“来华留学本科入学学业水平测试”（以下简称CSCA测试），测试成绩作为我校审核录取的必要材料之一
Starting from the 2026/2027 academic year, applicants must participate in the “the China Scholastic Competency Assessment (CSCA)” (hereinafter referred to as the CSCA Test) before submitting the application. The test results will be one of the essential materials for our university's review and admission

- 符合教育部教外函【2020】12号文件规定及我校相关规定
Applicants must comply with the regulations ([2020] No. 12) issued by Ministry of Education of China

※ 年龄在18周岁以下，高中毕业，在中国境内（大连市）有监护人亦可报名
Applicant under age 18 must have a guardian who lives in Dalian

费用信息（人民币） Fees (CNY)

学费（人民币） Tuition (CNY)

类别 Programs	学习时间 Duration	学费/年 Tuition/Year	报名费 Application Fee
人文类专业 Chinese, Foreign Languages, Humanities & Social Sciences	四年 4-year	19,500	800
理工经管类专业 Sciences & Technology, Economics & Management		20,500	
建筑类 Architecture		22,500	
艺术设计类 Art Design		25,000	
英文授课专业 English-taught Programs		25,500	

住宿费（人民币） Accommodation (CNY)

公寓名称 Dormitory	房间类型 Type	房间设施 Facilities	住宿费/月 Rate/Month
南山公寓 Nanshan Dormitory	单人间 Single Room	三室（五室）一客厅，公用卫生间、客厅、洗衣间 Apartment with 3 rooms/5 rooms, public bathroom, living room	600
博留公寓 International Students Dormitory	双人间 Double Room	独立卫生间、淋浴间，公用厨房、洗衣间，共享学习室 Bathroom, public kitchen, laundry, shared study room	1200
	单人间 Single Room	独立卫生间、淋浴间，公用厨房、洗衣间，共享学习室 Bathroom, public kitchen, laundry, shared study room	1800

📅 申请时间 Application Time

2025年11月1日开始，宜在次年6月30日完成申请
Applications will be accepted from November 1st 2025 until June of the following year

📁 申请材料 Application Documents

- ◆ 高中毕业证书（需公证，中文或英文版本）
The Certified/Notarized Copy of High School Diploma (Chinese or English Version)
- ◆ 学习成绩单（需公证，中文或英文版本）
The Certified/Notarized Copy of High School Transcript (Chinese or English Version)
- ◆ 语言水平能力证明
Valid Report of Chinese or English Language Proficiency Tests
- ◆ 中国教育部“来华留学本科入学学业水平测试”（CSCA测试）成绩单的扫描件
China Scholastic Competency Assessment(CSCA) transcript, scanned document
- ◆ 个人陈述/来华学习计划
Personal Statement/Study Plan (Chinese or English Version)
- ◆ 推荐信
Recommendation Letter
- ◆ 外国人体格检查记录和血液报告
Physical Examination Form
- ◆ 申请人护照首页扫描件及签证空白页
Passport copies on photo page and blank visa page
- ◆ 无犯罪证明（“无犯罪记录承诺书”仅可作为临时证明文件）
Certificate of No Criminal Conviction ("No Criminal Record Commitment" could be used as temporary certificate)
- ◆ 其他材料
Other documents



中文授课附件材料二维码
QR code for chinese-taught major application materials sample



英文授课附件材料二维码
QR code for english-taught major application materials sample

请扫描右侧二维码，下载相关申请材料模板
Please scan the QR code on the right and download the application materials sample

🔄 申请流程 Application Procedure



申请网址 Online Application: <http://iso.dlut.edu.cn>

※重要提示 Important Note:

- ◆ 所有申请来华攻读本科学位的学生须参加由中国教育部国家留学基金管理委员会组织的“来华留学本科入学学业水平测试”（CSCA测试），并提交有效成绩单。CSCA具体介绍及报名方式请登录官方网站（www.csc.cn）查看
Applicants must take the "CSCA Test" organized by the China Scholarship Council on behalf of the Ministry of Education of China and have a valid "CSCA" test transcript before applying undergraduate studies. To take the test, please visit official CSCA website (www.csc.cn) for specific test dates and content
- ◆ 为确保申请流程顺畅，建议尽早参加CSCA测试并及时提交成绩，以便为后续审核环节预留充足时间
To ensure a smooth application process, it is advisable to take the CSCA test at an early date and submit your results promptly, allowing sufficient time for subsequent review procedures
- ◆ 2026年1月1日前申请我校者，可先提交网上申请，待CSCA考试结束后，再补充提交有效成绩单
Applicants who apply to our university before January 1, 2026, may first submit the DUT online application and then supplement it with a valid transcript after completing the CSCA test

💰 奖学金类别 Scholarship

中国政府奖学金 Chinese Government Scholarship

通过中国驻申请者所在国大使馆或总领事馆申请。选择Type A，并在“申请院校”一栏的第一志愿填写“大连理工大学”
The scholarship application is directed to the local Chinese Embassy or Consulate. When filling in the CSC online application, please choose Type A and select Dalian University of Technology as the first priority institution

国际中文教师奖学金 International Chinese Language Teachers Scholarship

- ◆ 仅限汉语（国际中文教育方向）本科专业申请
Only for Chinese Language Major (International Chinese Language Education)
- ◆ 汉语考试成绩达到HSK（四级）210分、HSKK（中级）60分
Chinese level requires HSK4≥210 and HSKK2≥60
- ◆ 全额奖学金：免学费、免住宿费或提供住宿补贴、生活费（2500元/月）、综合医疗保险
Full Scholarship cover: tuition, free university dormitory or accommodation allowance, stipend (2500 CNY/Month), comprehensive medical insurance

大连理工大学国际学生校长奖学金 International Students Presidential scholarships of Dalian University of Technology

- ◆ 免本科阶段学费
Bachelor Tuition waived for 4 years
- ◆ 所有本科专业均可申请
All bachelor majors are available

📖 本科专业目录及CSCA考试科目 Bachelor Majors & CSCA Test Subjects

中文授课（41个专业） 41 Chinese-Taught Bachelor Majors

◎ CSCA考试科目：文科中文，数学

人文学院	汉语言文学 / 广播电视学 / 哲学
公共管理学院	公共事业管理
建筑与艺术学院	建筑学 / 城乡规划 / 工业设计 / 艺术与科技
经济管理学院	工商管理 / 金融学（英语强化）
外国语学院	英语 / 翻译 / 日语
国际教育学院	汉语言
体育与健康学院	运动训练

◎ CSCA考试科目：理科中文，数学，物理

数学科学学院	数学与应用数学 / 信息与计算科学
物理学院	应用物理学
机械工程学院	机械设计制造及其自动化 / 机械设计制造及其自动化（日语强化）
能源与动力学院	能源与动力工程
电气工程学院	电气工程及其自动化
控制科学与工程学院	自动化
信息与通信工程学院	电子信息工程
计算机科学与技术学院	计算机科学与技术
未来技术学院	人工智能
建设工程学院	土木工程 / 智能建造 / 水利水电工程 / 港口航道与海岸工程 / 建筑环境与能源应用工程
力学与航空航天学院	工程力学 / 飞行器设计与工程
光电工程与仪器科学学院	测控技术与仪器 / 光电信息科学与工程
材料科学与工程学院	金属材料工程 / 金属材料工程（中日精英班）

◎ CSCA考试科目：理科中文，数学，化学

材料科学与工程学院	材料成型及控制工程 / 功能材料
生物工程学院	生物工程
医学部	生物医学工程

英文授课（10个专业） 10 English-Taught Bachelor Majors

◎ CSCA Test Subjects: Mathematics, Physics (the English language version)

School of Infrastructure Engineering	Intelligent Construction
School of Mechanical Engineering	Mechanical Design & Manufacturing and Automation
DUT-BSU Joint Institute	Applied Physics / Engineering Mechanics
*Leicester International Institute	Process Equipment and Control Engineering / Foundations of Mathematical Science

◎ CSCA Test Subjects: Mathematics, Chemistry (the English language version)

School of Bioengineering	Bioengineering (DUT-BGI)
*Leicester International Institute	Applied Chemistry / Environmental and Ecological Engineering / Pharmacy

*盘锦校区 Panjin Campus



大连理工大学
国际教育学院
School of International Education
Dalian University of Technology

大连理工大学国际教育学院
School of International Education, Dalian University of Technology

辽宁省大连市甘井子区凌工路2号 No.2 Linggong Road, Ganjingzi District

 <http://sie.dlut.edu.cn>

 +86-411-84706048/84779078

 dutsice@dlut.edu.cn



扫码关注“留学大工”公众号
Scan this code to follow us
[STUDY IN DUT]



扫码查看学校网站
Scan this code to check
DUT website